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ACTA NÚM. 4/2018 DEL CONSELL DE CULTURA I FESTES 
 
Data: 17/07/2018 
Lloc: Saló de Sessions 
Hora  19.30 h 
 
ASSISTENTS 

Nom Cognoms Entitat 

Xavier Rota i Boada Alcalde-president 
Jordi López Guevara Alcalde-president 
Montserrat Muñoz Montoro Coordinadora 
Ferran Mallol Perich Tècnic Cap de Cultura 
Pere Salvador Valls ACF Olesa Sardanista / Amics Sant Salvador de les 

Espases 
Sara Valls Durán Col·lectiu Misteris d’Olesa 
M. Rosa Valor i Sabatier Associació La Festa dels Miquelets 
Patri García Hernández Associació La Festa dels Miquelets 
Mercè Segura Badia Fundació Escola Municipal d’Arts i Oficis / El Casal 
Tomàs Sánchez Montoya Esbart Olesà 
Miquel Sastre Morral Gegants d’Olesa 
Salvador Sastre Morral Gegants d’Olesa 
Manuel Martín Tàrraga Esbart Olesà 
Francesc Altarriba Moyano Esbart Olesà 
Felip Carreras Sabatier UEC Olesa 
Montserrat Jané Samper UEC Olesa 
Marc Galitó ERC 
Sana Diedhiou Oudiodial 
Trini Camprubí Carreño AV Casc Antic 

 
EXCUSEN ASSISTÈNCIA 

Joan Soler Gironès Centre Muntanyenc i de Recerques Olesà 
Eulàlia Vinyals Carreras La Xarxa 

 
OÏENTS 

Ramon Pons Ballbé Olesa Ateneu 
Cristina Cáliz Rivera Club Twirling Olesa 
Joaquim Castells Manyà Club Twirling Olesa 

 
 
Ordre del Dia 

1. Aprovació de l'acta anterior 
2. Valoració festes i activitats realitzades des del darrer consell 
3. Activitats previstes des de la celebració del consell fins a finals de setembre 
4. Revisió agenda cultural de tardor 
5. Nova llei sobre la protecció de dades de les associacions 
6. Campanya de Soroll no et passis 
7. Subvencions 2018 
8. Altres informacions de les entitats i de l’Ajuntament 
9. Precs i preguntes 

 
Desenvolupament del Consell 
El Consell comença a les 19.41 hores. 
 
S’aprova l’acta anterior. Tot i això, es fa constar que hi ha alguns membres que no han rebut ni 
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l’acta ni la convocatòria. 
 
Valoració festes i activitats realitzades des del darrer consell 
Tot i que la previsió de pluja va fer deslluir una mica el concert de Santa Oliva, per al regidor de 
Cultura, Xavier Rota, la valoració és bona ja que es van incorporant activitats. 
En Pere Salvador, d’ACF Olesa Sardanista, destaca el seguici per la seva alta participació. Tot 
i això, ressalta si l’any vinent ho serà tant ja que la festa cau en dilluns. En aquest punt, Rota 
explica que es va fer una reunió amb entitats de cultura popular que s’han implicat en el seguici 
i la idea és continuar en aquesta línia (i no només per Santa Oliva sinó en d’altres actes o 
festivitats). És important, per al regidor, que les entitats de cultura popular treballin 
coordinadament.  
En Pere destaca que s’ha de celebrar la incorporació de la nova imatge festiva de la Mulassa i 
de l’Esbart Olesà al seguici. Sobre aquest darrer, Manel Martín, de l’Esbart, confirma que la 
intenció és mantenir-ho. Es ressalta que iniciar el seguici a la Plaça de l’Ajuntament li dóna un 
caire de Festa Major. Ara bé, es tracta el que es va trobar a la Plaça de les Fonts amb la Fira 
de Comerç i el corresponent “xoc cultural” entre les dues Olesa’s (com ho anomena Salvador). 
Sobre el concert de Santa Oliva, el president de l’entitat sardanista comenta que va quedar 
molt deslluït. A la UEC feia molta calor. En aquest sentit, el president de l’Esbart valora més 
positivament fer-ho dins el local que fora al carrer, tot i que les condicions no eren bones i la 
limitació de l’aforament.  
Rota destaca la bona programació tant de Santa Oliva com de Festa Major. En Salvador 
comenta que s’hauria de potenciar les excepcionalitats i Olesa en té una: en 15 dies es fan les 
dues festes majors (petita i gran). I, de fet, per aquest motiu el regidor de Cultura va ser 
entrevistat a Catalunya Ràdio. 
 
Quant a la Festa Major, Trini Camprubí destaca haver sentit que ha agradat molt la festa major 
per xics. En aquest sentit, en Salvador comenta que a Olesa si es vol que la gent surti al carrer 
al matí s’ha de fer actes participatius i per infants. 
El regidor de Festes, Jordi López, diu que, tot i la problemàtica de la calor, l’assistència va ser 
molt alta i la diversificat va agradar molt. 
Es destaca que han triomfat totes les activitats programades amb alta participació i, segons 
Pere Salvador, la franja d’edat predominant no és la de la “Maravella” sinó la de los “LP 80”. I 
que s’han d’adequar es espais pel públic que es pot arribar a tenir.  
El regidor de Festes destaca los 80 i la Festa de la Llum com les més participatives. 
La coordinadora. Montse Muñoz, ressalta que, enguany, no hi ha hagut cap incidència a la 
Festa de la Ràdio. 
En Martín comenta que s’hauria de procurar la no coincidència d’actes semblants (com 
Gegants i Esbart). Tot i que se li dóna la raó, es diu que n’hi ha dies i moments que no es pot 
evitar. 
En Pere Salvador ressalta que entén la festa major per espais i que s’hauria de mirar de buscar 
d’altres espais (amb els recursos que es tinguin) i que esdevinguin referent d’una activitat 
concreta. En aquest sentit, el regidor de Cultura diu que ja hi ha espais específics.  
Mirar de fer d’altres activitats en d’altres llocs de caire diferent i adreçat a d’altres públics. No és 
necessari que organitzi l’Ajuntament sinó buscar hom que ho pugui/vulgui gestionar amb l’ajut 
de la corporació. Es debat sobre aquest tema i es comenta que s’ha d’anar mirant amb temps i 
anar desenvolupant les possibles propostes. 
La presidenta de l’AV Casc Antic comenta que troba a faltar una oferta: només hi ha un ball i, 
potser, hauria d’haver d’altres propostes més tranquil·les i relaxades per a d’altres públics. 
Camprubí felicita per la proposta del Mapping d’inauguració de festa major.  
Abans de passar al següent punt, Rota avisa que al setembre hi haurà una altra reunió de 
Cultura popular. 
  
Activitats previstes des de la celebració del consell fins a finals de setembre 
Rota destaca el juliol musical amb les propostes de sardanes a la fresca, el concerts d’orgue i 
la música als patis. 
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En Pere comenta que està funcionant molt bé i que l’entitat s’ha posat al cap que s’ha de posar 
Olesa al mapa i que ho aconseguiran (amb el que sigui). El dilluns és el millor dia per a les 
Sardanes i que sap greu si l’endemà hi ha qui ha d’anar a treballar, però és una activitat que 
dura dues hores i es compleixen els horaris autoritzats. Això va lligat amb les trucades que 
algun vilatà ha fet a la policia per queixar-se. 
Referent als concerts de l’orgue, com que no hi ha ningú de l’entitat, ho explica el regidor de 
Cultura. Es tracta de microconcerts que es fan a dalt de l’altar i, després, es reparteix coca de 
recapte i una copa de cava. Destaca i valora el grup de joves que han entrat a l’entitat amb 
moltes ganes de fer activitats. 
Quant a la Música als patis, la Trini comenta que la valoració del públic és espectacular (amb 
els que s’han fet fins el moment) i destaca que l’objectiu és que hi hagi un artista local a tots els 
concerts. 
El regidor de Festes ressalta les dues activitats que la regidoria té programades: la Festa Holi 
el 21 de juliol (la tercera, ja que s’ha hagut de suspendre dues vegades per la pluja) i la Festa 
de l’Aigua (29 juliol) en la qual es repeteix la fórmula de l’any anterior afegint dos tobogans (un 
per petits i un altre per més grans). 
Es tracta la Festa dels Miquelets de la mà de M. Rosa Valor, membre de l’entitat. Es farà del 7 
al 9 de setembre i, com ja s’ha avançat en d’altres consells, es canvien algunes ubicacions. Per 
la previsió d’obres a la Torre del Rellotge i carrer Església/Plaça Nova es faran actes al sorral 
del parc i la batalla a Cal Candi. Referent a la resta, es repeteix la mateixa estructura de cada 
any: músics al carrer, mercat barroc, sopar popular i concert, etc.  
Una novetat és les Rutes del 1714 amb visites guiades teatralitzades a llocs singulars del 
municipi a càrrec d’Arrel Acció Cultural. Enguany es farà com a prova per veure l’acceptació 
que puguin tenir. 
Finalment, López comenta la Diada que es tornarà a fer al voltant del llac. Encara no se sap el 
menú que oferiran els restauradors. El president sardanista demana tenir una mica més de llum 
a les sardanes instal·lant alguns fanalets. 
Com que tampoc hi ha ningú de La Xarxa, la coordinadora informa que els tradicionals jocs de 
l’entitat es farà el cap de setmana següent a la Diada. 
 

Revisió agenda cultural de tardor 
Durant la celebració del consell, es va revisant els actes que es publicaran a l’agenda de tardor. 
 
Nova llei sobre la protecció de dades de les associacions 
Montse Muñoz comenta el tema mentre reparteix documentació informativa a les entitats 
assistents. Des del 25 de maig s’ha començat a rebre correus de persones amb les que ens 
comunicàvem demanant el consentiment quant a dades personals. Ha entrat en vigor la Llei 
Europea de Protecció de Dades d’obligat compliment per les entitats i associacions. Si hi ha 
necessitat, de cara al setembre és previst poder portar un especialista per acabar de tractar i 
aclarir aquest tema. 
Cal tenir en compte els punts (importants): dades dels socis/es; drets d’imatge; demanar a 
socis/es la seva conformitat de què es faran amb els arxius. Recomana enviar correus a través 
de CCO (per evitar que s’escampin els correus electrònics d’altres). Vigilar amb els WhatsApp 
(fer llistat de distribució).  
En Manel Martín afegeix que ja fa anys que s’està obligat (empreses) i el del 25 de maig va ser 
el darrer reglament i que poden comportar multes molt elevades si no es compleix. I valora molt 
positivament que es faci la formació. 
 
Campanya de Soroll no et passis  
La coordinadora comenta que, cada vegada, el dret a poder descansar es fa més palès i es 
reclama més que es respecti el descans de les persones. L’Ajuntament ha iniciat aquesta 
campanya i ha posat unes banderoles amb el lema en espais on s’han detectat problemes. Són 
conscient que la campanya no aconseguirà que hi hagi silenci però sí que es demana la 
col·laboració de tothom. 
En Miquel Sastre, de Gegants, comenta que es hem tornat massa sensibles.  
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En Pere diu que si es basa en l’opinió d’un perfil de xarxa social no es farà res ja que són 
“atacar per atacar”.  
La Trini comenta que sí poden haver coses que superen els límits tolerables, però que ja no es 
pugui asseure’s a una plaça a l’estiu, que els nens juguin al carrer, quan sempre s’ha fet, 
planteja que cal fer. El tema és que s’exigeix molta paciència per quatre persones que es 
queixen molt. 
Es continua amb comentaris dels membres del consell sobre el tema del soroll i les queixes. 
 
Subvencions 2018 
Montse Muñoz explica que s’ha trigat més del compte en aprovar les subvencions però que hi 
ha hagut un seguit de circumstàncies que ho han fet endarrerir. 
En principi, les subvencions de Festes (barris) estan aprovades. I, si tot va bé, la setmana 
vinent estaran les de Cultura. I la idea és que es paguin immediatament. 
Muñoz fa un repàs dels punts nous i destacats dels ajuts d’aquest any: es poden presentar 
factures des del fi de termini de l’any passat fins a 31 de desembre d’enguany; es pot justificar 
el mes de gener. Ara bé, es poden presentar abans tenint en compte que les justificacions 
s’aprovaran de manera individual. 
 
Altres informacions de les entitats i de l’Ajuntament – Precs i preguntes 
El regidor de Cultura apunta en el tema de les obres al carrer Església i a la Torre del Rellotge. 
Aprofitant aquestes, que començaran el 23 de juliol, es farà una intervenció arqueològica al vial 
i després les actuacions de remodelació corresponents. Paral·lelament, s’iniciaran les obres a 
la Torre, tant interiors com exteriors: consolidació dels murs, museïtzació perquè es pugui 
accedir fins al mirador, amb explicacions de la història. 
Quant a Cal Puigjaner continua amb el seu camí llarg i lent. S’està treballant perquè sigui un 
espai museístic a nivell local a més de nivell de territori (Centre d’Interpretació de tots els 
pobles del Montserrat). 
S’aprofitarà els espais habilitats de l’antiga escola de Sant Bernat perquè funcioni com a 
magatzem del patrimoni que s’ha d’inventariat. 
 
Sara Valls, del Col·lectiu Misteris, diu que per la celebració dels 25 anys l’any vinent, és previst 
fer una exposició pictòrica. Per aquest motiu, s’ha demanat la col·laboració de l’Escola d’Arts i 
Oficis i s’ha preparat un concurs de projectes amb el límit de presentació el mes de setembre. I 
un jurat decidirà la més adient com a imatge dels Misteris d’Olesa. 
 
Montse Jané, de la UEC, comenta l’inici del Concurs de teatre el 23 de setembre i que 
s’allargarà fins al 4 de novembre, recordant que serà tots els diumenges a les 18 hores al local 
de l’entitat. Hi haurà tots els gèneres: musical, comèdia.... i tots els grups són coneguts al 
municipi. Es destaca el gran i excel·lent nivell del concurs, tot i que al ser amateur no tingui la 
valoració que es mereix. En Pere apunta que el concurs hauria de ser objecte de promoció a 
través del Consorci de Turisme. 
 
Es fa un repàs de les properes activitats a l’octubre: setmana gent gran; mostra de cultura 
popular; jornades europees de patrimoni. 
 
I, amb tots aquests temes tractats, finalitza el Consell de Cultura i Festes, a les 21.18 hores del 
dia de la data. 
 
 
 

Els presidents del Consell                            La secretària 
Jordi López Guevara      Xavier Rota i Boada    Olga Solà i Rivera 
 


